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Aika 07.05.2018, klo 15:00 - 17:36

Paikka Kangasniemen kunnantalo, kunnanhallituksen huone

Käsitellyt asiat

§ 85 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 86 Pöytäkirjan tarkastus

§ 87 Palvelusetelisopimuksen jatkaminen Kangasniemi-MIkkeli-liikenteessä

§ 88 Lomitustuen maksatuskäytäntö

§ 89 Meijerin alueen asemakaavan muutos

§ 90 Esteettömyys julkisissa tiloissa ja kunnantalon sisäänkäynti

§ 91 Lausunto Itä-Suomen hallinto-oikeudelle: Attendo Oy:n ehdotus
Mäntykankaan ostamisesta ja Kangasniemelle muodostettava
monimuotoinen hoivakampus

§ 92 Avustuksen myöntäminen Leena Reinikaisen testamenttirahastosta /KT

§ 93 Kangasniemen kunnan edustajat ja kutsuntalääkäri kutsunnoissa
vuonna 2018

§ 94 Henkilöstöraportti 2017

§ 95 Viranhaltijoiden päätösten otto-oikeus / CaseM

§ 96 Viranhaltijoiden päätösten otto-oikeus /HRM

§ 97 Otto-oikeus / lautakunnan päätökset

§ 98 Kunnanvaltuuston päätösten täytäntöönpano



Kangasniemi Pöytäkirja 8/2018 2 (36)
Kunnanhallitus 07.05.2018

Saapuvilla olleet jäsenet
Tapani Nykänen, puheenjohtaja
Tiina Väisänen, 1. varapuheenjohtaja
Marjaana Sävilammi
Markku Kuusjärvi
Petra Laitinen
Tapio Viljanen
Timo Seppälä

Muut saapuvilla olleet
Sari Linturi-Sahlman, sihteeri
Tuula Vornanen, valtuuston 1. varapj.
Rauni Pietarinen, valtuuston 2. varapj.
Tommi Vehmala, valtuuston puheenjohtaja
Risto Nylund, sihteeri § 95, esittelijä
Mirja Ursin, Talouspäällikkö, saapui 15:40, poistui 15:55

Allekirjoitukset

Tapani Nykänen
Puheenjohtaja

Sari Linturi-Sahlman
Sihteeri

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

11.05.2018 

Timo Seppälä
 

 

11.05.2018 

Tiina Väisänen
 

 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Kangasniemen kunnantalolla 14.5.2018 virka-aikana hallintopäällikön
työhuoneessa.

Sari Linturi-Sahlman, hallintopäällikkö
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§ 85
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

1. Puheenjohtaja toteaa kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

2. Asialista hyväksytään tämän kokouksen työjärjestykseksi.

Päätös
Kokouksen alussa kunnanhallitus kuuli Mitos Oy:n Tomi Siikasen esittelyn
yhtiöstä.

Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 86
Pöytäkirjan tarkastus

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Pöytäkirjan tarkastuspäivä on perjantai 11.5.2018 (ennen klo 12.00) Kokouksen
tarkastettu pöytäkirja, johon on liitetty oikaisuvaatimusohjeet / valitusosoitus,
 pidetään yleisesti nähtävillä 14.5.2018 virka-aikana Kangasniemen
kunnantalolla, hallintopäällikön työhuoneessa.

 

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Timo Seppälä ja Tiina Väisänen.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Timo Seppälä ja Tiina Väisänen.
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Kunnanhallitus, § 115, 24.04.2017
Kunnanhallitus, § 253, 28.08.2017
Kunnanhallitus, § 266, 11.09.2017
Kunnanhallitus, § 87, 07.05.2018

§ 87
Palvelusetelisopimuksen jatkaminen Kangasniemi-MIkkeli-liikenteessä

KNGDno-2017-62

Kunnanhallitus, 24.04.2017, § 115

Valmistelijat / lisätiedot:
Mirja Ursin

Liitteet
1 vetoomus lakkautettavista linjoista

Pohjois-Savon Ely-keskus on lakkauttamassa 1.5.2017 alkaen linja-autovuoron
Mikkelistä Kangasniemelle klo 17.10  (Savonlinja Oy) sekä kesän ajaksi
Mikkelistä Kangasniemelle lähtevän vuoron klo 16.15 maanantai-torstai,
 perjantain vuoro säilyy (Soisalon liikenne).

Myös Kangasniemi-Jyväskylä vuoro klo 6.45 on lakkautusuhan alla 1.5.2017
alkaen.

Kuntalaiset ovat ilmaisseet huolensa kyseisten vuorojen säilymisen
puolesta lähettämällä kunnalle vetoomuksen (liite nro 1). Myös useita
sähköpostiyhteydenottoja asiasta on tullut.

Kangasniemen kunta on esittänyt virallisen vetoomuksen 7.4.2017 Pohjois-
Savon ja Keski-Savon Ely-keskuksille kyseisten linja-autovuorojen säilymisestä,
 koska vuorot ovat tärkeitä työssäkäynti- ja opiskeluliikenteen kannalta,
 eikä korvaavaa liikennettä ole. Myös Savonlinja Oy:lle kunta on lähettänyt
vetoomuksen Kangasniemeltä Jyväskylään klo 6.45 lähtevän vuoron säilymisen
puolesta.

Pohjois-Savon Ely-keskus on luvannut tarkastella vuoroja uudelleen.

Ehdotus
Esittelijä: Johanna Luukkonen

Kunnanhallitus merkitsee asian ja kuntalaisten vetoomuksen tiedoksi. Lisäksi
kunnanhallitus toteaa, että linja-autoliikenteen vuorojen osalta liikenneasioita
hoitavat virkamiehet jatkavat neuvotteluita ELY:n kanssa. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 28.08.2017, § 253

Valmistelijat / lisätiedot:
Mirja Ursin
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Liitteet
1 Henkilökuljetusten yhteistyösopimuksen rahoitussuunnitelma vuosille
2017-2018.pdf

Pohjois-Savon elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus on hankkinut liikennettä
ajalle 4.6.2017-2.6.2018 välille Kangasniemi-Mikkeli, Kangasniemi-Pieksämäki
sekä Kangasniemi-Jyväskylä.

Liikenteen kustannuksista 90 % on ELY-keskuksen rahoitusosuutta ja 10 %
kuntien osuutta. Tästä Kangasniemen kunnan osuus on 6.315 euroa.

Mikäli kunnat eivät lähde mukaan rahoittamaan joukkoliikenteen hankintoja,
 ELY-keskus joutuu sopeuttamaan joukkoliikenteen tarjontaa vastaavalla
euromäärällä.

ELY-keskus esittää, että alueen kunta hyväksyy liitteenä olevan
rahoitussuunnitelman. Hyväksyminen pyydetään 30.9.2017 mennessä.

Liitteenä nro 1 on ELY-keskukselta saapunut rahoitussuunnitelma.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus hyväksyy ELY-keskuksen esittämän Kangasniemen kunnan
rahoitusosuuden 6.315 euroa liikenteen hankintoihin ajalle 2.6.2017-2.6.2018
liitteenä nro 1 olevien reittien osalta.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin

Kunnanhallitus, 11.09.2017, § 266

Valmistelijat / lisätiedot:
Mirja Ursin

Matkahuolto Oy on irtisanonut seutulippusopimuksen päättymään 31.8.2017
Kangasniemen ja Mikkelin välisestä liikenteestä.

Seutulipun hinta Kangasniemi-Mikkeli liikeneteessä on ollut 75 euroa
asiakkaalle, matkoja v. 2016 on tehty 7029, myytyjä lippuja 252 kpl, asiakkaita
ollut 25 keskimäärin.

ELY on hankkinut ostoliikennettä välille Kangasniemi-Mikkeli välille sopimuksilla
2.6.2018 saakka.

Korvaavasta tuotteesta kunta on käynyt  neuvotteluja  ja yksi vaihtoehto olisi
palvelusetelin käyttöönotto.  Asian valmistelu jatkuu perjantaina 8.9.2017 Ely:n
järjestämässä tilaisuudessa, jossa eri vaihtoehtoja käydään läpi.

Elyn 8.9.2017 järjestämässä kokouksessa keskusteltiin seutulipun korvaavista
tuotteista. Elyn edustajan mukaan Liikenneministeriöstä on tullut tieto, että
valtio luopuu Waltti-osakkuudesta 1.7.2018 ja Ely-keskus varautuu kesän
2018 tilanteeseen. Myös liikennöitsijöiden mukaan Waltti-liikenteessä pitkät
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liikenteet ovat ongelmallisia, koska tällöin tarvitaan useampi rahastuskone,
 joka lisää kustannuksia liikennöitsijöille. Näiden tietojen perusteella ainoaksi
vaihtoehdoksi seutulipun tilalle jää palvelusetelin käyttöönotto.

Savonlinjan ja Soisalon liikennöitsijöiden kanssa on sovittu 8.9.2017
kokouksessa kuntakohtaisia hintoja, siten että Kangasniemi-
Mikkeli liikennöintiin on mahdollista asiakkaan ostaa 30/30 lippu hintaan 181,
80 eur/kk, (voimassa 30 pv)  ja/tai 44 matkan sarjalippu hintaan 316,50 eur/kk,
 (voimassa vuoden). 

Asiakkaalle muodostuva lopullinen hinta määräytyy kunnan mahdollisesti
maksaman tuen määrästä. Mikäli kunta tukee palvelusetelillä 181,80 euron
lipun hintaa ( 30/30 lippua) esimerkiksi 81,80 euroa, muodostuu kunnan
osuudeksi 25 asiakkaan liikennöinnistä n. 25.000 vuodessa, eli tuki on tällöin
seutulipun tuen suuruinen. Asiakkaalle lipun hinta tällöin 100 euroa/kk.

Mikäli kunta tukee 316,50 euron hintaista sarjalippua (44 ) esimerkiksi 196,50
euroa, muodostuu kunnan osuudeksi 25 asiakkaan liikennöinnistä n. 60.000
euroa vuodessa. Asiakkaalle lipun hinnaksi jää 120 euroa/kk.

Se kuinka paljon mahdollisesti kuntalaiset käyttäisivät 30/30 lippuja tai 44
sarjalippua, on mahdotonta arvioida, tästä johtuen kunnalle mahdollisesti
muodostuva kustannus on arvio.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää ottaa kuntakokeiluna käyttöön palvelusetelin ajalle
1.10.2017-2.6.2018 korvaamaan Matkahuollon irtisanoman seutulipun.
Kunnanhallitus määrittelee sen tason, millä kunta tukee palveluseteliä.

Lisäksi kunnanhallitus   oikeuttaa kunnanjohtajan tekemään
palvelusopimuksen Matkahuollon kanssa.

Vaihtoehto 1:

Lipputuote 30/30, hinta 181,80, kunnan tuki 75 euroa /kk, vuosikustannus n. 
22.500 euroa sekä

Sarjalippu 44, hinta 316,50 euroa, kunnan tuki 100 euroa/kk, vuosikustannus n.
30.000 euroa

Mikäli oletetaan, että asiakkaista puolet ostaa 30/30 pv:n lipputuotteen ja
puolet 44 sarjalipun, tulee kunnalle vuositasolla kustannuksia n. 25.000 euroa.

Vaihtoehto 2:

Lipputuotteen 30/30 palvelusetelituki 100 euroa sekä

Sarjalipun 44 tuki 150 euroa, tulee kunnan kustannukseksi n. 36.000 euroa,
 mikäli asiakkaista puolet ostaa 30/30 tuotteet ja puolet 44 sarjalipun.

tai jokin muu vaihtoehto
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Päätös
Kunnanhallitus hyväksyi vaihtoehdon 1

Taloussuunnittelija Mirja Ursin osallistui asiantuntijana asian käsittelyyn klo
15.50-16.07.

Kunnanhallitus, 07.05.2018, § 87

Valmistelija / lisätiedot:
Mirja Ursin
mirja.ursin@kangasniemi.fi

Kangasniemen kunta on ottanut kokeiluluontoisesti käyttöön Kangasniemi-
Mikkeli -liikenteessä palvelusetelin. Sopimus Matkahuollon kanssa on tehty
1.10.2017-2.6.2018.Palvelusetelin käyttöaikana v. 2017 tukeen oikeuttavia 30
matkan/30 pv lippuja on myyty 31 kpl ja 44 sarjalippua on myyty 8 kpl.

Uusi liikennepalvelulaki, joka mahdollistaa palvelusetelijärjestelmän,
 tulee voimaan 1.7.2018. Liikenne- ja viestintäministeriössä on valmisteilla
palvelusetelijärjestelmä, jonka odotetaan valmistuvan syksyn 2018 aikana.
Tästä syystä on perusteltua jatkaa palvelusetelin käyttöä kuntakokeiluna
31.12.2018 saakka.

 

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää jatkaa Kangasniemi-Mikkeli -liikenteessä palvelusetelin
kuntakokeilua  ja jatkaa palvelusetelisopimusta Matkahuollon kanssa 3.6.-
31.12.2018 entisin sopimusehdoin ja asiakashinnoin.

Päätös
Mirja Ursin osallistui asiantuntijana tämän pykälän esittelyyn.

Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Pohjois-Savon ELY-keskus, Matkahuolto Oy, Mirja Ursin
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Kunnanhallitus, § 56, 26.03.2018
Kunnanhallitus, § 88, 07.05.2018

§ 88
Lomitustuen maksatuskäytäntö

KNGDno-2018-169

Kunnanhallitus, 26.03.2018, § 56

Valmistelijat / lisätiedot:
Jukka Siikonen
jukka.siikonen@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Tuki_maatilat_lomituspalvelut_EU.pdf
2 STM_Kirje 416_2018_liitteineen_kunnan tuki.pdf

Sosiaali- ja terveysministeriö on kirjeellään 26.1.2018 STM/416/2018 pyytänyt
kuntia harkitsemaan lomitusmaksujen kuntakohtaisten tukien mielekkyyttä.
Lomitusmaksujen kuntakohtaiset tuet eivät sisälly Euroopan komissiolle
ilmoitettuun lomitusjärjestelmään ja niiden mahdollinen takaisinperintäriski
kohdistuisi tukea saaneisiin maatalousyrittäjiin.

STM:n kirjeessä todetaan, että "Maatalousyrittäjien lomituspalvelulakia
koskevan hallituksen esityksen luonnoksen lausuntokierroksella tuli esiin
kuntien lausunnoista, että eräät kunnat subventoivat mm. tuen maksullisen
lomituksen käyttöä antamalla kuntakohtaisia tukia lomitusmaksuihin. Suomen
lomitusjärjestelmä on hyväksytty EU:n valtiontukisääntöjen mukaisesti
Euroopan komissiossa. Asiaa koskee komission päätös 15.12.2015.

Komissiossa hyväksytty Suomen lomitustukijärjestelmä perustuu
lomituslainsäädäntöön. Komission päätöksessä todetaan, että tuki ei voi
kasautua muista paikallisista, alueellisista, kansallisista tai unionin ohjelmista
samojen tukikelpoisten kustannusten kattamiseksi myönnettävän tuen
kanssa. Näin ollen on mahdollista, että lomitusmaksujen kuntakohtaiset tuet
tulkittaisiin kielletyksi valtiontueksi, joka on mahdollista periä edunsaajilta
takaisin korkoineen. Lopullinen tulkinta tukien valtiontuensääntöjen
vastaisuudesta kuuluu komissiolle. Virkamiesten käsityksen mukaan riski
on kuitenkin varteenotettava. Takaisinperintätilanteessa maatilayrittäjiä
ei suojelisi se, että kuntien vastuulla on lähtökohtaisesti varmistaa
lomituksen asiakasmaksujen tukikelpoisuus. Maatilayritysten toiminnan
kannalta ei ole tarkoituksenmukaista, että niihin kohdistuu mahdollinen
riski takaisinperinnälle. Näistä edellä kuvatuista syistä johtuen sosiaali-
 ja terveysministeriö pyytää kuntia harkitsemaan lomitusmaksujen
kuntakohtaisten tukien mielekkyyttä."

Tähän asti Mikkelin kaupunki vastatessaan lomituspalvelusta on laskuttanut
puolet kuluista maatalousyrittäjältä ja toinen puoli on laskutettu kunnalta.
Kangasniemen kunta on varannut tähän saakka maksulliseen lomitukseen
vuosittaisen määrärahan, 14 000 euroa, max. 6 €/h, lisäehtona max. 60 h/
vuosi/yrittäjä. Mela on ohjeistanut, etteivät lomituksen paikallisyksiköt enää voi
hallinnoida kuntien tukea.
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Kangasniemen kunnan näkemys on, että kuntien tuki maksulliselle lomitukselle
on ensisijaisesti lomittajien työllistämistukea. Maksullisen lomituksen
tuella pystytään pidentämään lomituspäivän pituutta ja sillä on myönteisiä
vaikutuksia lomittajien palkkaukseen, kun vuosiloman mitoitettua työaikaa
voidaan pidentää maksullisella lomituksella, jolloin lomittaja saa täyden
työajan (muussa tapauksessa työpäivä jäisi vajaaksi). Tuettu tuntihinta on
kannustanut ostamaan maksullisia lomitustunteja, muussa tapauksessa
ne olisivat suurelta osin jääneet pitämättä kokonaan. Tuella parannetaan
maatalousyrittäjien hyvinvointia mahdollistamalla loman pitäminen. Kun
yrittäjien hyvinvointi paranee, se heijastuu myös eläinten hyvinvointiin. Mikäli
tuki loppuisi, se vähentäisi merkittävästi maksullisen lomituksen käyttöä.

Liitteinä nro 1- 2 ovat Tuki maatilojen lomituspalvelut EU ja STM kirje 416/2018

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus

1. päättää, että Kangasniemen kunta jatkaa kuntakohtaisia tukia
lomitusmaksuihin edellisten vuosien tapaan, max. tukimääräraha/vuosi on
14 000 euroa, max. tuki 6 €/h ja max. 60 h/vuosi/yrittäjä;

2. valtuuttaa talouspäällikön valmistelemaan uuden maksukäytännön tuen
maksamiseksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 07.05.2018, § 88

Valmistelija / lisätiedot:
Mirja Ursin
mirja.ursin@kangasniemi.fi

Liitteet
1 lomitusapulomake.pdf

Kangasniemen kunnanhallitus on tehnyt 26.3.2018 päätöksen jatkaa
kuntakohtaista tukea viljelijöiden lomapäivien pitämiseksi siten, että max
tukimäärä/vuosi on talousarvioon 2018 varattu määräraha 14.000 euroa, max
tuki 6 eur/tunti ja max 60 tuntia/vuosi/yrittäjä.

Vuonna 2017 tuettua lomitusapua on käyttänyt 44 yrittäjää, tunteja 2.754 ja
kunnan tukea on maksettu 11 681 euroa.

Uuden maksatuskäytännön mukaan viljelijät voivat hakea tukea v.
2018 erillisellä lomakkeella (liitteenä) kaksi kertaa vuodessa 30.6. ja
31.1. mennessä, joten tuen maksatus tapahtuu myös kaksi kertaa
vuodessa. Hakulomakkeeseen tulee liittää laskut. Hakulomakkeita
on saatavana kunnan neuvontapisteestä, jonne myös hakemukset
palautetaan. Hakemuksen voi lähettää kuntaan myös postitse, ohjeet on



Kangasniemi Pöytäkirja 8/2018 11 (36)
Kunnanhallitus 07.05.2018

hakulomakkeessa.  Lomitusmaksujen kuntakohtaiset tuet eivät sisälly
Euroopan komissiolle ilmoitettuun  lomitusjärjestelmään, joten niiden
mahdollinen takaisinperintäriski kohdistuu tukea saaneisiin maatalousyrittäjiin.

 

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää, että kunta maksaa lomitustukea kaksi kertaa
vuodessa hakemusten perusteella. Hakemukset tulee toimittaa kuntaan
30.6. ja 31.1. mennessä. Tarkemmat ohjeet löytyvät liitteenä nro 1 olevasta
hakulomakkeesta. Tukea maksetaan vuodelta 2018.

Päätös
Mirja Ursin osallistui asiantuntijana tämän pykälän esittelyyn.

Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Jukka Siikonen, Arto Pulkkinen, Mirja Ursin
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Tekninen lautakunta, § 6, 23.01.2018
Kunnanhallitus, § 20, 29.01.2018
Tekninen lautakunta, § 41, 17.04.2018
Kunnanhallitus, § 89, 07.05.2018

§ 89
Meijerin alueen asemakaavan muutos

KNGDno-2018-39

Tekninen lautakunta, 23.01.2018, § 6

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouko Romo
jouko.romo@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Kmi Meijeri EHDOTUS_Selostus 090118.pdf
2 Rakennusinventointi Selvitystyö Ahola.pdf
3 Kmi Meijeri kartta ja määräykset Ehdotus 090118 HA.pdf
4 MEIJERITONTIN IDEASUUNNITELMA elokuu 2012.pdf
5 LIITE MYLLYkirje.pdf
6 Kmi Meijeri EHDOTUS_OAS 090118.pdf

"Tekninen lautakunta § 63 25.09.2013
Kunnanhallitus § 259 14.10.2013

Tekninen lautakunta 25.09.2013 § 63

Meijerin alueella korttelissa 15 on vireillä asemakaavan muutos. Aluetta on
suunniteltu kahdessa vaiheessa siten, että osalle meijerin kiinteistöähyväksyttiin
v. 2012 kaavamuutos, joka mahdollistaa uutta rivitalorakentamista
entisen meijerin työtekijöden asuntorakennusten paikalle. Nyt laaditun
kaavamuutoksen kohteena on varsinaisten vanhojen meijerin tuotantorakennusten
alue, joka on voimassa olevan asemakaavan mukaan teollisuusrakennusten
korttelialuetta (TT, tehokkuus e = 0,30, kerrosluku II).

Taajama-alueen yleiskaavassa alue on osoitettu keskustatoimintojen alueeksi (C)
sekä meijerin vanha päärakennus merkinnällä s-1, joka tarkoittaa rakennusta tai
rakennusryhmää, jolla ympäistö säilytetään (kulttuurihistoriallisia arvoja).

Muutoskohde on maakunnallisesti merkittävä kulttuuriympäistökohde.

Vanha meijerin päärakennus on kulttuurihistoriallisesti arvokas ja sen ympäistö
tulee säilyttää. Rakennus on alunperin valmistunut v. 1907 ja siihen on tehty useita
muutoksia ja laajennuksia vuosien mittaan. Meijerin vieressä oleva myllyrakennus
on valmistunut v. 1950. Lisäsi alueella on myös suuri peltinen hallirakennus ja
lämpökeskuksen sisääkäynnin yhteyteen tehty katos. Rannalle on rakennettu 1990-
luvulla pieni "perinnealue": maitolaituri ja riukuaita. Rakennusten vaiheista on
kerrottu tarkemmin v. 2011 laaditussa rakennusinventoinnissa (Selitystyö Ahola).

Rakennusinventoinnissa suositellaan meijerin korjausrakentamiseen meijerin
"palauttamista 1950-luvun alkuasuun".
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Meijeritontin ideasuunnitelmassa esitettiin tontille neljävaihtoehtoista maankäyttö-
 suunnitelmaa, joissa kaikissa oli lähtökohtana myllyrakennuksen, peltihallin
ja vastaanottohallin purkaminen ja meijerin vanhimpien osien säilyttäminen.
Vaihtoehdoissa tutkittiin meijerirakennuksen korottamista sekä pienoiskylpylän
sijoittamista meijerin yhteen. Lisäsi tontille massoiteltiin eri tavoin rivi- ja
kerrostaloja asuinkäyttöön.

Nyt laadittu kaavaluonnos mahdollistaa senioriasumisen ja hoivapalvelut,
 pienimuotoisen kylpylän rakentamisen, oman lämpötuotannon turvaamisen,
 meijerirakennuksen olemassa olevien rakenteiden hyödyntämisen, rannassa olevan
ns. perinnealueen sälyttämisen virkistysalueen osana sekä virkistysalueen ja kevyen
liikenteen yhteyden toteuttamisen Kirkkoniementieltä Rantatielle.

Myllyrakennuksen osalta on rakennuslautakunnassa ollut vireilläpurkamis-
lupahakemus, joka on kuitenkin peruttu. Etelä-Savon ELY-keskus on lausunnossaan
27.8.2013 katsonut, että myllyrakennukselle ei voi tässä vaiheessa myöntää
purkamislupaa ja säilyttämisen laajuus on ratkaistava vireillä olevassa
asemakaavan muutoksessa. ELY-keskus suosittelee, että kaavaa muutettaessa
etsittäisiin sellaisia ratkaisuja ja vaihtoehtoja, jossa säilytettävät historialliset
rakenteet voisivat toimia alueelle suunniteltavien uusien käyttötarkoitusten
palveluksessa.

Kaavaratkaisun lähtökohtana on em. lausunnosta huolimatta myllyn purkaminen.
Jo useita vuosia kestäneen vaihtoehtojen vertailun ja ideoinnin aikana ei ole
löytynyt taloudellisesti kestävää ratkaisua myllyrakennuksen säilyttämiselle.
Uusiokäyttöä vaikeuttaa pelkästään jo se, että tilat on suunniteltu ainoastaan
viljanjauhatukseen. Lisäksi mm. rakenteissa oleva sankka jauhopöly ja välipohjien
puurakenteiden paloturvallisuusriski vaikeuttavat merkittävästi uusiokäyttöä.

Kaavaratkaisu lisää ja monipuolistaa taajaman palvelurakennetta, mikäli
tontille toteutuu suunnitelmien mukaisesti senioriasumista ja hoivapalveluita.
Kaavamuutoksen myötä myös alueen maisemakuva kohenee, kun vanhoja
rakennuksia ja laajennusosia puretaan.Myllyn purkaminen poistaa Meijerinlahden
maisemasta tutun, yli 60 vuotta hallinneen elementin, mutta uudisrakentaminen
esim. asuinkerrostalon muodossa säilyttäisi totutun maisematekijän. Varsinaisen
meijerirakennuksen korjausrakentaminen erityisesti järvenpuoleisen julkisivun
osalta sekä korkean punatiilisen piipun säilyttäminen on tärkeää sekä
maisemallisesti että kulttuurihistoriallisesti.

Kaavamuutoksen vireilläolosta on tiedotettu MRL 63 §:n mukaisesti
kaavoituskatsauksessa.

Teknisen johtajan ehdotus:

Tekninen lautakunta esittää kunnanhallitukselle, että Meijerin alueelle kortteliin 15
laadittu luonnos asemakaavan muutokseksi, osallistumis- ja arviointisuunnitelma
ja muu hankkeeseen liittyvä valmisteluaineisto asetetaan MRA 30 §:n mukaisesti
julkisesti nähtäville ns. valmisteluvaiheen kuulemista varten. Lausunnot pyydetään
Etelä-Savon ELY-keskukselta, Etelä-Savon maakuntaliitolta, Museovirastolta,
 Mikkelin seudun ympäistöalveluilta ja rakennuslautakunnalta.

Päätös:

Ehdotus hyväksyttiin.
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Jouko Romo toimi asiantuntijana asian esittelyn ajan.

Lisätiedot:

Lisätietoja antaa maankäyttöteknikko Jouko Romo, puh. 040-515 1736.

Kunnanhallitus 14.10.2013 § 259

Esityslistan liitteenä on kartta alueesta.

Kunnanjohtajan ehdotus:

Kunnanhallitus päättää teknisen lautakunnan esityksen mukaisesti, että Meijerin
alueelle kortteliin 15 laadittu luonnos asemakaavan muutokseksi, osallistumis- ja
arviointisuunnitelma ja muu hankkeeseen liittyvä valmisteluaineisto asetetaan MRA
30 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville ns. valmisteluvaiheen kuulemista varten.

Lausunnot pyydetää Etelä-Savon ELU--keskukselta, Etelä-Savon maakuntaliitolta,
 Museovirastolta, Mikkelin seudun ympäistöalveluilta ja rakennuslautakunnalta.

Päätös:

Kunnanhallitus hyväsyi ehdotuksen.

Tiina Väisänen poistui esteellisenä tämän asian käsittelyn ja päätöksenteon ajaksi.

Lisäiedot:

Lisäietoja antaa hallintojohtaja Hannu Manninen, puh. 040 554 9417. "   

Kaavaluonnos ja muu kaavan valmisteluaineisto on ollut julkisesti nähtävänä
7.11. - 9.12.2013 ja siitä annettiin 4 lausuntoa ja 5 huomautusta. Palautteen
johdosta kaavaratkaisua on pohdittu uudelleen monista eri näkökulmista ja
mm. seuraaviin asioihin on kiinnitetty erityistä huomiota:

- rakennussuojelu ja kohteen kulttuuriympäristöarvojen huomioiminen
- erilaiset vaihtoehdot uudisrakentamiselle
- lämmöntuotanto tontilla.

Kaavaprosessin eteneminen on ollut hidasta, koska selvitettäviä asioita on
ollut jo alunperinkin paljon ja niitä on suunnittelutyön aikana ilmennyt lisääkin.
Myös maanomistajan tavoitteet ovat muuttuneet ja täsmentyneet prosessin
aikana.

Alueen kulttuurihistoriallisesti arvokkaiden kohteiden suojelutarpeesta
ja -menettelystä on käyty useita neuvotteluja. ELY-keskus on antanut
viimeisimmän arvionsa kiinteistön säilyttämisen arvoisista osista 3.11.2017.

Maanomistajan tavoitteet alueen uudisrakentamisen osalta ovat tarkentuneet
palvelu- ja senioriasumiseen, eikä esim. lämmöntuotanto enää jatku alueella
nykyisenkaltaisena.

Alueelle on laadittu kaavaehdotus, joka mahdollistaa kiinteistön elinvoimaisen
kehittämisen kuitenkin niin, että kohteen kulttuuriympäristöarvot säilyvät
tunnistettavina. Alueen käyttötarkoitus on palvelurakentaminen ja erityisellä
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kaavamääräyksellä turvataan tiettyjen alueella olevien rakennusosien ja
ominaispiirteiden säilyminen.

Pöytäkirjan liitteenä kaavaehdotus, jonka selostusosan kohdassa 4.3
on tiivistelmä luonnosvaiheen palautteista ja niihin annetut vastineet.
Selostusosan kohdassa 5.1 on esitetty erilaisia uudisrakentamisen
toteutusvaihtoehtoja ja kohdassa 5.2 on hyvin seikkaperäisesti selvitetty
valitun kaavaratkaisun rakenne ja perustelut. Kaavaratkaisu toteuttaa ylempien
kaavatasojen ohjausvaikutuksen ja perustuu kaavamuutosta varten tehtyihin
selvityksiin.

Kaavan vaikutuksista yhdyskuntarakenteeseen ja rakennettuun ympäristöön
sekä kulttuuriympäristöarvojen säilyttämisen periaatteista on myös hyvin
seikkaperäiset selvitykset selostuksen kohdissa 6.1 ja 6.2.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Korhonen

Tekninen lautakunta esittää kunnanhallitukselle, että ehdotus Meijerin
alueen asemakaavan muutokseksi asetetaan MRA 27 §:n mukaisesti
julkisesti nähtäville ja siitä pyydetään Etelä-Savon ELY-keskuksen, Etelä-
Savon maakuntaliiton, Museoviraston, Savonlinnan maakuntamuseon,
 ympäristöpalveluiden ja rakennusvalvonnan lausunnot.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Jouko Romo toimi asiantuntijana asian esittelyn ajan.

________

Kunnanhallitus, 29.01.2018, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Nylund
risto.nylund@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Kmi Meijeri EHDOTUS_OAS 090118.pdf
2 LIITE MYLLYkirje.pdf
3 MEIJERITONTIN IDEASUUNNITELMA elokuu 2012.pdf
4 Kmi Meijeri kartta ja määräykset Ehdotus 090118 HA.pdf
5 Rakennusinventointi Selvitystyö Ahola.pdf
6 Kmi Meijeri EHDOTUS_Selostus 090118.pdf

Kaava-asiakirjat liitteenä nro 1-6.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää, että ehdotus Meijerin alueen asemakaavan
muutokseksi asetetaan MRA 27 §:n mukaisesti julkisesti nähtäville ja
siitä pyydetään Etelä-Savon ELY-keskuksen, Etelä-Savon maakuntaliiton,
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 Museoviraston, Savonlinnan maakuntamuseon, ympäristöpalveluiden ja
rakennusvalvonnan lausunnot.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Jouko Romo osallistui asiantuntijana tämän asian esittelyyn.

Tekninen lautakunta, 17.04.2018, § 41

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouko Romo
jouko.romo@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Meijeri hyväksymisvaihe 270318 Selostus.pdf
2 Meijeri hyväksymisvaihe 270318 Kaavakartta ja merkinnät.pdf
3 Meijeri hyväksymisvaihe 270318 Seurantalomake.pdf

Kaavaehdotus on ollut julkisesti nähtävänä 8.2. - 12.3.2018 ja siitä annettiin
neljä lausuntoa ja yksi muistutus. Kooste palautteista ja kaavan laatijan
antamat vastineet niihin on kaavaselostuksen kohdassa 4.4 sivuilla 21 - 23.

Kaikissa lausunnoissa kaavaratkaisua on pidetty varsin onnistuneena
kompromissiratkaisuna alueen kulttuurihistoriallisten arvojen säilyttämiseksi ja
uuden käyttötarkoituksen mukaisen uudisrakentamisen mahdollistamiseksi.

ELY-keskuksen lausunnon mukaisesti kaavamääräystä P/s-1
(palvelurakennusten korttelialue) on täsmennetty siten, että se ohjaa
nimenomaisesti seniori- ja palveluasumiseen ja rantasaunan sijaintia ja
rakennusalaa on muutettu siten, että saunan vaikutukset maisemakuvaan
jäisivät mahdollisimman vähäisiksi. Tämän lisäksi rakennusvalvonnan lausunto
on huomioitu lisäämällä kaavamääräyksiin pysäköintiin varatun alueen osan
mahdollistama autopaikkojen lukumäärä.

Ainoassa sähköpostitse jätetyssä muistutuksessa on vastustettu
kaavamuutosta kokonaisuudessaan. Muistuttaja ei ole kuitenkaan toimittanut
nähtävilläoloaikana mitään tarkempia perusteluja vastustamiselle, joten siihen
ei voida ottaa enempää kantaa eikä sen johdosta ole tarvetta tehdä muutoksia
kaavaratkaisuun.

Edellä olevista vähäisistä kaavakarttaan ja -määräyksiin tehdyistä muutoksista
on informoitu alueen maanomistajaa, joten kaavaehdotusta ei ole niiden
johdosta tarpeen asettaa uudelleen nähtäville. Muutokset eivät myöskään
vaaranna muiden osallisten asemaa millään lailla.

Kaava-asiakirjat pöytäkirjan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Korhonen
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Tekninen lautakunta hyväksyy 27.3.2018 päivätyn Meijerin alueen
asemakaavan muutoksen ja esittää sen kunnanhallituksen ja edelleen
kunnanvaltuuston hyväksyttäväksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Jouko Romo toimi asiantuntijana asian esittelyn ajan.

_________

Kunnanhallitus, 07.05.2018, § 89

Valmistelija / lisätiedot:
Jouko Romo
jouko.romo@kangasniemi.fi

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus hyväksyy 27.3.2018 päivätyn Meijerin alueen asemakaavan
muutoksen ja esittää sen edelleen kunnanvaltuuston hyväksyttäväksi.

Päätös
Tiina Väisänen jääväsi itsensä tämän pykälän käsittelyyn osallisuusjäävinä.

Päätösehdotus hyväksyttiin.

Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Tiedoksi
Jouko Romo, kunnanvaltuusto
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Vanhus- ja vammaisneuvosto, § 4, 19.03.2018
Kunnanhallitus, § 90, 07.05.2018

§ 90
Esteettömyys julkisissa tiloissa ja kunnantalon sisäänkäynti

KNGDno-2018-143

Vanhus- ja vammaisneuvosto, 19.03.2018, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Kuusjärvi
sari.kuusjarvi@kangasniemi.fi

Pieni Ele -vaalikeräyksen aikana järjestöjen edustajien oli helppo seurata
kunnantalolle äänestämään saapuvaa väkeä. Voitiin todeta, että kunnantalon
pääovet tuottivat vaikeutta liikuntaesteisille päästä kulkemaan. He eivät olisi
päässeet sisälle ilman avustajaa. Kunnantalon pääovet ovat raskaat ja vaikea
avata. Ne eivät avaudu automaattisesti, eikä niissä ole avaamista helpoittavaa
mekanismia. Pyörätuolilla yksin saapuvan on mahdotonta päästä sisälle omin
avuin.  Myös Osuuspankin ja Kelan ovet ovat hankalat kulkea.

Valtioneuvosto on uudistanut asetustaan rakennusten esteettömyydestä
241/2017 ja asetus on tuullut voimaan vuoden 2018 alusta. Se ei kuitenkaan
koske vanhoja rakennuksia. Kunnantalolla sijaitsee kunnan asiointipiste ja
äänestykset toteutetaan kunnantalolla ja kunnantalolla on saatavana ESSOTE
Ky:n palveluja. 

Esteettömyys kuuluu kansalaisen perusoikeuksiin. Julkiset tilat ovat
suunniteltava siten, että niissä on esteetöntä liikkua ja niihin on mahdollista
myös liikuntarajoitteisen päästä ilman avustajaa. Invalidiliitto on kehittänyt
esteettömyyskartoitus menetelmän.  ESKEH-menetelmä sisältää
kartoituslomakkeet ja -kriteerit sekä oppaan kartoituksen tekemiseen.
Menetelmän kehittämiseen osallistui laaja joukko asiantuntijoita eri
organisaatioista, kuten ministeriöistä ja järjestöistä. Esteettömyyskartoitus on
vapaastikäytettävissä invalidiliiton sivuilla.

Ehdotus
Vanhus- ja vammaisneuvosto keskustelee esteettömyydestä ja tekee aloitteen
kunnan Tekniselle toimelle siitä, että kunnantalon pääoveen suunniteltaisiin
sähköinen ovenavausta helpottava järjestelmä. 

Vanhus- ja vammaisneuvosto tekee aloitteen kunnanhallitukselle siitä,
 että kunnahallitus suosittaisi kaikessa kunnan alueella tapahtuvassa
rakentamisessa ottamaan huomioon rakennuksen esteettömyyden ja
suosittaisi tarvittaessa rakennuttajaa tekemään ESKEH-menetelmän mukaisen
kartoituksen. 

Päätös
Vanhus- ja vammaisneuvosto hyväksyi ehdotuksen ja täydentää aloitettaan
siten, että kunnantalolta tarkastettaisiin kaikkien sisäänkäyntien esteettömyys.

Neuvosto pyytää kiinnittämään huomiota Satamatien puoleisiin oviin,
 erityisesti hammashoitolan sisäänkäyntiin, jonka kautta kulkeminen
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vaatii rollaattori- tai pyörätuolikulkijalle avustajan. Hankaluutta aiheuttavat
kynnykset, ovien kapeus ja raskaiden ovien avaamisen hankaluus.

 

Samalla vanhus- ja vammaisneuvosto ehdottaaa aloitteessaan, että
Kangasniemi-salin ylimmäisen penkkirivin päästä muutettäisiin 2- 3
penkkiä istuttaviksi invapaikoiksi siten, että niihin kulkemien olisi mahdollista
samalta tasolta ilman rapun tuomaa korkoeroa. Pyörätuolipaikat pyydetään
säilyttämään ennallaan katsomon etuosassa.  

Kunnanhallitus, 07.05.2018, § 90

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Kuusjärvi
sari.kuusjarvi@kangasniemi.fi

Vanhus- ja vammiaisneuvosto on kokouksessaan 19.3.2018
keskustellut esteettömyysestä julkisissa tiloissa ja Kunnantalon ovien
hankalakulkuisuudesta. Vanhus- ja vammaisneuvosto pyytää aloitteessaan,
 että kunnantalon pääoveen suunniteltaisiin sähköinen ovenavausta
helpottava järjestelmä ja kunnantalolta tarkastettaisiin kaikkien sisäänkäyntien
esteettömyys. Neuvosto pyytää kiinnittämään huomiota Satamatien puoleisiin
oviin, erityisesti hammashoitolan sisäänkäyntiin, jonka kautta kulkeminen
vaatii rollaattori- tai pyörätuolikulkijalle avustajan. Hankaluutta aiheuttavat
kynnykset, ovien kapeus ja raskaiden ovien avaamisen hankaluus.

Samalla vanhus- ja vammaisneuvosto ehdottaaa aloitteessaan, että
Kangasniemi-salin ylimmäisen penkkirivin päästä muutettäisiin 2-
 3 penkkiä istuttaviksi invapaikoiksi siten, että niihin kulkemien olisi
mahdollista samalta tasolta ilman rapun tuomaa korkoeroa. Pyörätuolipaikat
pyydetään säilyttämään ennallaan katsomon etuosassa.  Lisäksi Vanhus-
 ja vammaisneuvosto toivoo, että kunnahallitus suosittaisi kaikessa kunnan
alueella tapahtuvassa rakentamisessa ottamaan huomioon rakennuksen
esteettömyyden ja suosittaisi tarvittaessa rakennuttajaa tekemään ESKEH-
menetelmän mukaisen kartoituksen. Kartoituksen tiedot löytyvät Invalidiliiton
sivuilta.  

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus merkitsee asian tiedokseen ja saattaa sen edelleen teknisen
toimen valmisteltavaksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Tekninen Toimi, Sari Kuusjärvi
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Kunnanhallitus, § 328, 06.11.2017
Kunnanhallitus, § 9, 15.01.2018
Kunnanvaltuusto, § 5, 19.02.2018
Kunnanhallitus, § 91, 07.05.2018

§ 91
Lausunto Itä-Suomen hallinto-oikeudelle: Attendo Oy:n ehdotus Mäntykankaan
ostamisesta ja Kangasniemelle muodostettava monimuotoinen hoivakampus

KNGDno-2017-435

Kunnanhallitus, 06.11.2017, § 328

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Nylund

Kangasniemen kunta on suunnitellut pitkäaikaisesti Attendo Oy:n, Etelä-Savon
sosiaali- ja terveyspalvelujen kuntayhtymän kanssa uuden senioripalvelutalon
rakentamista Kangasniemelle. Suunnittelu on aloitettu, koska Kangasniemen
nykyinen asuntokanta on rakennettu useampi vuosikymmen sitten,
 jolloin asumispalvelutarve oli varsin erilainen, eikä asuntokanta vastaa
enää ikääntyvän väestön asumis- ja hoitoisuustarpeita. Ikäihmiset asuvat
pääasiassa kotonaan, eikä heillä ole riittäviä mahdollisuuksia sosiaaliseen
kanssakäymiseen tai käyttää kunnan palveluita. Erityisesti yksinäisyys
aiheuttaa turvattomuuden tunnetta, masennusta ja merkityksettömyyden
tunnetta, jotka johtavat fyysisen ja henkisen voinnin nopeaan alenemiseen.
Senioripalvelutalon senioriasumispaikat vastaisivat erinomaisesti
Kangasniemen asuntotarpeeseen.

Asiaa on esitelty Kangasniemen kunnanvaltuustolle valtuustoseminaareissa
23.3.2017 (Peurunka, Laukaa), 4.9.2017 (Taulun kartano, Toivakka) ja
valtuutetuille järjestetyssä erillisessä tilaisuudessa 8.3.2017 (Kangasniemi-
sali, Kangasniemi). Tilaisuuksissa on ollut läsnä sekä Attendon että Essoten
edustajia.

Lisäksi asia on ollut esillä myös kunnanhallituksen kokousten yhteydessä,
 sekä Essoten, Attendo Oy:n, Kangasniemen kunnan ja Kangasniemen
vanhustentalosäätiön välisessä tapaamisessa 15.8.2017 koskien vanhusten
asumispalvelujen tulevaisuutta

Valmistelujen tuloksena on päädytty yhteisymmärryksessä tavoitteeseen, että
Kangasniemelle muodostettaisiin monimuotoinen hoivakampus:

• Alue toimisi palvelualueena, joka tarjoaisi tehostettua
palveluasumista ja tavallista palveluasumista sekä kotihoitoa
vanhus- ja vammaispalvelun asiakkaille.

• Kotihoidon ja tavallisen palveluasumisen asiakkailla olisi
mahdollisuus saada tukea myös yöaikaan tehostetun
palveluasumisen yksiköistä.

• Lähellä asuvien ihmisten kohtaamispaikka
• Palveluasumisen yksiköt toimisivat yhteistyössä huomioiden

yöajat ja erityisosaamiset esim. yksiköiden välillä olisi säännölliset
yhteistyö tapaamiset.

• Henkilökunnalla olisi mahdollisuus työskennellä toimivissa tiloissa
ilman sisäilmaongelmia
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• Toimivat, kustannustehokkaat tilat

Kangasniemen kuntaan saataisiin siten asumispalvelujen järjestämisen
ratkaisu, joka on jokaisen osallistujatahon intressien mukainen

• Kangasniemen vanhustentalosäätiölle on tärkeää turvata
Ryhmäkoti Kuuselan tulevaisuus sen nykyisessä käytössä

• Kangasniemen kunta haluaa minimoida kunnan epäkuranttiin
hoivakiinteistökantaan kohdistuvan taloudellisen riskin

• Essoten intressinä on jatkaa palveluntuotantoa Kangasniemellä ja
hillitä tehostetun palveluasumisen tarpeen kasvua

• Attendo haluaa rakentaa Kangasniemellä modernin
senioripalvelutalon ja ryhtyä tuottamaan hoivapalveluita alueella.

Normaalin asuntokannan sopimattomuuden lisäksi Kangasniemen isoin
tehostetun palveluasumisen yksikkö Mäntykangas on ongelmallinen. Viime
aikoina on osa tiloista jouduttu poistamaan käytöstä tilaongelmien vuoksi.
 Vaikka tilaongelmiin voitaisiin saada ratkaisu erittäin kattavalla ja kalliilla
peruskorjauksella, ei Mäntykankaan vanhasta iästä johtuvia tilaratkaisuja saada
korjatuksi remontoimalla. Mäntykankaan asukashuoneet ovat varsin pieniä,
 ahtaita ja vessattomia eikä hoivakodissa ole asianmukaisia sosiaalitiloja. Näitä
ongelmia ei ole mahdollista ratkaista peruskorjaamalla.

• Mäntykangas yksikössä 44 paikkaa, kaikki huoneet eivät sovellu
tehostetun palveluasumisen käyttöön. Uudet asiakkaat ovat
huonompi kuntoisia kuin aiemmin ja tilat tuovat haasteen hoitaa
huonokuntoisia asiakkaita. Esim. Yläkerrasta ei pystytä siirtämään
hissin avulla huonokuntoisia asiakkaita ja kaikissa huoneissa ei
pystytä hoitamaan kahden henkilön apua tarvitsevia asiakkaita.
Asiakkaita joudutaan siirtelemään voinnin heikentyessä.

• Mäntykankaan alakerrasta on sisäilmaoireilun vuoksi kotihoidon
henkilökunta siirtynyt hyvinvointikeskukselle kesäkuussa 2017.
Alakerran tiloja ei voida käyttää. Mäntykankaan eri tiloissa on
sisäilma ongelmia; käytävä 4 huone poissa käytöstä, 2-3 käytävällä
huoneita, joissa oireilua. Yläkerrassa on myös henkilökunta saanut
oireita. Henkilökuntaa on siirtynyt muihin työpisteisiin oireilujen
vuoksi.

• Männikkö 22 paikkaa, tilat soveltuvat hyvin muistisairaiden hoitoon.
Henkilökunta on kouluttautunut muistisairaiden hoitoon.

Männikkö saa yöllä apua Mäntykankaan yöhoitajalta.

Sote- uudistuksen astuessa voimaan 1.1.2020 siirtyy palvelujen
järjestämisvastuu kunnilta ja kuntayhtymiltä maakunnille. Maakunta sitoutuu
tekemän kuntien kanssa määräaikaiset vuokrasopimukset (3+1vuotta),
 mutta ei sitoudu palvelutuotantoon. Siirtymäaikana sote/maakunta
tarkastelee palvelujen sijoittumista maantieteellisesti maakunnassa sekä arvioi
järjestämiensä palvelujen kustannuksia.

Vuoden 2023 alusta alkaen määräaikaiset vuokrasopimukset loppuvat ja
toiminta päättynee yksiköissä, joissa nykyaikainen ja kustannustehokas
palvelutuotanto ei ole mahdollista, ja jotka eivät täytä laatuvaatimuksia sekä
standardeja tilojensa puolesta.

Sote-investointeja rajoittava väliaikaislainsäädäntö ja sote-uudistus tekevät
senioripalvelutalon investoinnin Kangasniemelle itselleen mahdottomaksi.
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Kunnan oma investointi olisi myös kuntataloudelle liian riskialtis. Usean
kymmenen vuoden mittainen investointi ei ole realistinen toteutettavaksi,
 jos maakunnalla ei ole velvollisuutta vuokrata kiinteistöä kolmea vuotta
pidemmäksi ajaksi. Tämän vuoksi on perusteltua jättää kiinteistön omistus
kolmannelle yleishyödylliselle omistajalle.

Senioripalvelutalo on suunniteltu rakennettavaksi Kangasniemen
Mäntycampus-alueelle, jossa sijaitsee jo nyt valtaosa kunnan sosiaali- ja
terveyspalveluista. Senioritalon rakentaminen mahdollistaisi vielä suuremman
yhtenäisen campusalueen muodostamisen Kangasniemelle, joka palvelisi
kaikkia kunnan ikäihmisiä ja erityisryhmiä. Seniorialue mahdollistaisi
ikääntyneiden fyysisen ja sosiaalisen aktiivisuuden muun muassa yhteisillä
virkistysalueilla ja lähipalveluilla. Koko campusalue rakennettaisiin
esteettömäksi asuntoja ja piha-alueita myöden, joten liikkuminen olisi
vaivatonta ja mahdollista lyhyistä etäisyyksistä johtuen. Alueelta on lisäksi
hyvät kulkuyhteydet kunnan keskustaan.

Tulevan sote-ratkaisun myötä Kangasniemen valta vaikuttaa palvelujen
tuottamiseen vähenee entisestään. Kangasniemen kunnan palvelujen
näkökulmasta nykyinen moniongelmainen Mäntykankaan hoivakoti kuuluu
riskikiinteistöihin, koska se ei täytä laatuvaatimuksia, kärsii sisäilmaongelmista
ja palvelutuotanto yksikössä on haasteellista. Kunnan suurimman yksikön
toiminnan päättyminen aiheuttaisi merkittävän heikentymisen ikääntyneiden
palveluissa ja pakottaisi asukkaita muuttamaan ulkokuntiin. Hyvän
palvelutuotannon mahdollistava, nykystandardit täyttävä ja hoivatarpeeseen
optimaalisesti vastaava senioripalvelutalo olisi paras ratkaisu Kangasniemen
kunnalle ja kangasniemeläisille ikäihmisille.

Hankkeen toteutuksen kautta:

• Kangasniemi saa modernin ikäihmisten palvelukorttelin,
 monimuotoinen hoivakampuksen, joka turvaa alueen palvelut
useaksi vuosikymmeneksi.

• Rakennettava senioripalvelutalo varmistaa työpaikkojen säilymisen
kunnassa.

• Mäntykankaaseen kohdistunut taloudellinen riski poistuu
kokonaan.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus tekee periaatepäätöksen kunnan omistaman Mäntykankaan
myynnistä yksityiselle palveluyritykselle edellyttäen, että ostaja sitoutuu
rakentamaan ko. kiinteistön tilalle modernin, kaikkia palvelevan
senioripalvelutalon. Asian valmistelua jatketaan kaupan, uudisrakentamisen ja
toteutuksen ehdoista.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 15.01.2018, § 9
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Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Nylund
risto.nylund@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Tuula Vornasen eriävä mielipide khall 15.1.18 § 9.pdf
2 Petra Laitisen eriävä mielipide khall 15.1.18 § 9.pdf

Tulevassa sote- ja maakuntauudistuksessa 1.1.2020 alkaen sosiaali- ja
terveyspalvelujen järjestämisvastuu siirtyy nykyisiltä kunnilta ja kuntayhtymiltä
maakunnalle. Uudistuksen yhteydessä yksittäisten kuntien valta palvelujen
järjestämiseen liittyen pienentynee merkittävästi. Varsinkaan pienillä tai
keskisuurilla kunnilla ei tule olemaan määräysvaltaa maakunnan päättäessä
palvelujen järjestämisestä, mikä voi johtaa sote-palvelujen siirtymiseen suuriin
maakuntakeskuksiin.

Maakunta solmii aluksi kolmen vuoden määräaikaiset vuokrasopimukset
kaikista kunnan omistamista sote-käytössä olevista kiinteistöistä. Kolmen
vuoden määräajan jälkeen (1.1.2023) kunnilla ei ole takuuta siitä, että
maakunta jatkaisi vuokrasopimuksia kiinteistöjen. Mikäli sote-maakunta ei
jatka vuokrasopimuksia, kiinteistöt jäävät kunnan rasitteeksi palvelutuotannon
päättyessä.

Kunnanhallituksessa 6.11.2017 § 330 käsittelyn mukaisesti Kangasniemen
kunta on suunnitellut pitkäaikaisesti Attendo Oy:n, Etelä-Savon sosiaali-
 ja terveyspalvelujen kuntayhtymän kanssa uuden senioripalvelutalon
rakentamista Kangasniemelle. Suunnittelu on aloitettu, koska Kangasniemen
nykyinen asuntokanta on rakennettu useampi vuosikymmen sitten,
 jolloin asumispalvelutarve oli varsin erilainen, eikä asuntokanta vastaa
enää ikääntyvän väestön asumis- ja hoitoisuustarpeita. Ikäihmiset asuvat
pääasiassa kotonaan, eikä heillä ole riittäviä mahdollisuuksia sosiaaliseen
kanssakäymiseen tai käyttää kunnan palveluita. Erityisesti yksinäisyys
aiheuttaa turvattomuuden tunnetta, masennusta ja merkityksettömyyden
tunnetta, jotka johtavat fyysisen ja henkisen voinnin nopeaan alenemiseen.
Senioripalvelutalon senioriasumispaikat vastaisivat erinomaisesti
Kangasniemen asuntotarpeeseen.

Ns. vanhainkodin alueella olevien kunnan omistuksessa olevien
palveluyksiköiden ostamisesta on ollut kiinnostusta myös muilla tahoilla kuin
Attendolla. 

Attendo Oy ostaa Kangasniemen tehostetun palveluasumisen yksikön, 44-
paikkaisen Mäntykankaan, sen vuoden 2017 lopun tasearvolla. Mäntykankaan
tasearvo on ollut noin 1 590 000 euroa 31.12.2016.

Nykyisten palvelujen saumattoman jatkumisen ja Etelä-Savon sosiaali- ja
terveyspalvelujen kuntayhtymän (myöhemmin Essote) ja Kangasniemen
kunnan välisen perussopimuksen vuoksi Essote jatkaa palveluntuotantoa
Mäntykankaassa normaalisti uuden Attendon senioripalvelutalon
valmistumiseen saakka. Kangasniemen ja Essoten väliset vuokrasopimukset
säilyvät voimassa sellaisenaan.

Attendo vastaa kaikkien kaupan kohteena olevan kiinteistön käytöstä
sen jälkeen, kun kauppahinta on maksettu kokonaisuudessaan. Attendo
vastaa kaikista Mäntykankaan purkamisesta aiheutuvista kustannuksista
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täysimääräisesti ja purkaminen aloitetaan viimeistään vuoden kuluessa uuden
senioripalvelutalon valmistumisesta.

Attendo rakentaa nykyisen Mäntykankaan tehostetun palveluasumisen yksikön
korvaajaksi modernin, noin 60-paikkaisen senioripalvelutalon.

Hoivakodin rakentamista varten Kangasniemen kunta lohkoo ja osoittaa tontin
Kangasniemen hoivakampusalueelta (Otto Mannisen tie 90–92), jolle hoivakoti
on mahdollista rakentaa enintään kahteen kerrokseen.

Attendo joko ostaa tai vuokraa tulevan hoivakodin tontin.

Kiinteistöjen hallinta- ja omistusoikeus säilyy Kangasnimellä siihen asti, kunnes
koko kauppahinta on maksettu.

Kangasniemen Mäntykankaaseen on saattanut sitoutua arvonlisäveroa.
Niin kauan kuin kunta tai kuntayhtymä toimii kiinteistöissä operaattorina
(loppukäyttäjänä), ei arvonlisäveroa tarvitse palauttaa. Toiminnan siirtyessä
Attendolle tai sen konserniyritykselle, palauttaa Kangasniemen kunta
arvonlisäveron ja Attendo korvaa laskua vastaan summan kokonaisuudessaan
Kangasniemelle.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää esittää valtuustolle, että

1. kunta myy Attendo Oy:lle Mäntykangas nimisen tehostetun palveluasumisen
yksikön rakennuksen sen vuoden 2017 lopun tasearvolla. Mäntykankaan
tasearvo on ollut noin 1 590 000 euroa 31.12.2016.

2. se antaa kunnanhallitukselle oikeuden päättää kaupan muista ehdoista ja

3. se antaa kunnanhallitukselle oikeuden päättää muista yhteistyöehdoista.

Päätös
Keskustelun kulussa Tuula Vornanen teki esityksen, että kunnanhallitus
ei hyväksy esittelijän ehdotusta. Petra Laitinen kannatti Tuula Vornasen
esitystä.

Koska oli tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava, kannatettu esitys, jouduttiin
suorittamaan äänestys.

Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi nimenhuutoäänestystä, jossa ne,
 jotka kannattavat esittelijän ehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat
Tuula Vornasen esitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 5 JAA-ääntä (Marjaana Sävilammi, Timo
Seppälä, Tapio Viljanen, Tapani Nykänen, Markku Kuusjärvi) ja 2 EI-ääntä (Tuula
Vornanen, Petra Laitinen), joten päätökseksi tuli esittelijän ehdotus.

Tuula Vornanen (liite nro 1) ja Petra Laitinen (liite nro 2) jättivät eriävän
mielipiteen.
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Kunnanvaltuusto, 19.02.2018, § 5

Valmistelijat / lisätiedot:
Risto Nylund
risto.nylund@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Tuula Vornasen ja Arja Kuparisen eriävä mielipide kvalt 19.2.18 § 5
Attendo.pdf
2 Sulo Hämäläisen eriävä mielipide kvalt 19.2.18 § 5 Attendo.pdf
3 Petra Laitisen erivämä mielipide kvalt 19.2.18 § 5 Attendo.pdf
4 Kari Synbergin eriävä mielipide kvalt 19.2.18 § 5 Attendo.pdf
5 Maisa Juntusen eriävä mielipide kvalt 19.2.18 § 5.pdf
6 Marjo Heikkinen-den Arendin eriävä mielipide kvalt 19.2.18 §5 Attendo.pdf

Liitteinä nro 1-6 ovat valtuutettujen jättämät eriävät mielipiteet.

Päätös
Käytyjen keskustelujen kuluessa Kari Synberg esitti, että kunnanhallituksen
esityksen kohdat 2 ja 3 tuodaan myöhemmin kunnanvaltuuston päätettäväksi.
Hänen esitystään ei kannatettu, joten se raukesi.

Myös Tuula Vornanen teki esityksen, että kunta ei myy kiinteistöä Attendolle.
Arja Kuparinen ja Sulo Hämäläinen kannattivat Tuula Vornasen esitystä.

Koska oli tehty kunnanhallituksen esityksestä poikkeava, kannatettu esitys,
 jouduttiin suorittamaan äänestys.

Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, että ne, jotka kannattavat
kunnanhallituksen esitystä äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Tuula
Vornasen esitystä äänestävät EI.

Suoritetussa äänestyksessä annettiin 19 JAA-ääntä (Hannu Tiihonen, Juhani
Raatikainen, Markku Kuusjärvi, Tiina Väisänen, Kari Luukkainen, Rauni
Pietarinen, Timo Seppälä, Tapani Nykänen, Tommi Vehmala, Tuomo Janhunen,
 Hannu Tiusanen, Sirpa Söderström, Tapio Viljanen, Tuula Paavilainen, Arto
Tommola, Roope Pylvänäinen, Sirpa Sappinen, Matti Tulla, Erkki Paatola )
ja 8 EI-ääntä (Eija Partanen, Tuula Vornanen, Arja-Liisa Kuparinen, Sulo
Hämäläinen, Maisa Juntunen, Petra Laitinen, Kari Synberg, Marjo Heikkinen-
den Arend), joten päätökseksi tuli kunnanhallituksen esitys. 

Eriävän mielipiteen jätti Tuula Vornanen, Eija Partanen, Arja-Liisa Kuparinen,
 Sulo Hämäläinen, Maisa Juntunen, Petra Laitinen, Kari Synberg ja Marjo
Heikkinen- den Arend.

Kirjallisesti jätetyt eriävät mielipiteet ovat liitteinä nro 1-6.

Simo Hokkanen poistui kokouksesta esteellisenä tämän pykälän esittelyn ja
päätöksenteon ajaksi. Hänen tilalleen tuli Erkki Paatola.
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Kunnanhallitus, 07.05.2018, § 91

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Liitteet
1 Lausunto Itä-Suomen hallinto-oikeus 7.5.2018.pdf

Itä-Suomen hallinto-oikeus pyytää kirjeellään 29.3.2018 Dnro:
00675/18/2299 Kangasniemen kunnanhallitukselta lausuntoa Kangasniemen
kunnanvaltuuston päätökseen 19.2.2018 § 5 Mäntykangas palveluasumisen
yksikön myyminen Attendo Oy:lle KNGDno-2017-435 tehdyn
kunnallisvalituksen johdosta.

Kunnanhallitusta kehoitetaan valituksen johdosta antamaan lausunto asiasta
ja liittämään asiakirjoihin kaikki valituksenalaisen päätöksen perusteena olevat
asiakirjat. Lausuntoon pyydetään myös laatimaan luettelo sen liitteenä olevista
asiakirjoista, jotta asianosainen saa myöhemmin vastinepyynnön yhteydessä
tietoonsa hallinto-oikeudessa olevan oikeudenkäyntiaineiston.

Alkuperäiseen lausuntoaikaan 30.4.2018 on pyydetty jatkoaikaa. Jatkoaika
lausunnon antamiselle on myönnetty pyydetyn mukaisesti 31.5.2018 asti.  

Kunnanhallituksen lausunto asiasta on liitteenä nro 1.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus antaa liitteen nro 1 mukaisen lausunnon Itä-Suomen hallinto-
oikeudelle Kangasniemen kunnanvaltuuston päätökseen 19.2.2018 § 5
Mäntykangas palveluasumisen yksikön myyminen Attendo Oy:lle tehdyn
kunnallisvalituksen johdosta.

Päätös
Tuula Vornanen jääväsi itsensä tämän pykälän käsittelystä osallisuusjäävinä.
Tiina Väisänen ja Tommi Vehmala jääväsivät itsensä tämän pykälän käsittelystä
yleislausekejääveinä.

Päätösehdotus hyväksyttiin.

Pöytäkirja tarkastettiin tämän pykälän osalta kokouksessa.

Tiedoksi
Itä-Suomen hallinto-oikeus
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§ 92
Avustuksen myöntäminen Leena Reinikaisen testamenttirahastosta /KT

KNGDno-2018-15

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Liitteenä nro 1 on salainen liite, jolla asia esitellään (sisältää tiedot
hakemuksesta ja perusturvan lausunnon asiasta).

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus myöntää salaisen liitteen nro 1 mukaisesti avustuksen hakijalle
määräaikaisena 31.12.2018 asti.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Virpi Valkonen, hakija
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§ 93
Kangasniemen kunnan edustajat ja kutsuntalääkäri kutsunnoissa vuonna 2018

KNGDno-2018-114

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Etelä-Savon aluetoimisto pyytää kuntia nimeämään kunnan edustajat (jäsen/
varajäsen) sekä kutsuntalääkärit vuoden 2018 kutsuntoihin.

Kutsuntalautakunnan jäseniä nimettäessä pyydetään ottamaan huomioon
heidän mahdollinen esteellisyys niin, ettei kutsunnanalaisissa ole heidän
lähisukulaisiaan.

Maavoimien esikunnan antaman suosituksen perusteella Etelä-
Savon aluetoimisto esittää harkittavaksi, että kuntien edustajiksi
kutsuntalautakunnan mahdollisesti nimettäisiin etsivää nuorisotyötä tekevä
tai muuten nuorison tunteva henkilö. Perusteena on, että edustaja tuntee
pääosan kutsunnanalaisista ja kutsunnanlaisten mahdollisen tuen tarpeen
arvioiminen välttämätöntä.

Maavoimien esikunta suosittaa myös, että kunta järjestäisi kutsuntatiloihin
lääkäreille tietoteknisen yhteyden terveydenhuollon tietojärjestelmään.
Kyseisen tietojärjestelmä yhteyden avulla kutsuntatarkastuksia tekevä lääkäri
saisi kutsuntapaikalla käyttöönsä kutsunnanlaisten ajantasaiset terveystiedot.

Lisäksi aluetoimisto pyytää kaupunkien ja kuntien hallituksia nimeämään
kutsuntojen avaustilaisuuteen tervehdyksen esittäjän aikaisempien vuosien
tapaan.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus nimeää Kangasniemen kunnan edustajan
kutsuntalautakuntaan sekä hänelle varahenkilön. Lisäksi Kunnanhallitus
nimeää kutsuntalääkäriksi Timo Savolaisen ja nimeää avajaistilaisuuden
tervehdyksenesittäjän.

Päätös
Kunnanhallitus nimeää Kangasniemen kunnan edustajaksi sosiaaliohjaaja Eeva
Tantun kutsuntalautakuntaan ja hänelle varahenkilöksi Päivi Ruotosen. Lisäksi
kunnanhallitus nimeää kutsuntalääkäriksi Timo Savolaisen ja avajaistilaisuuden
tervehdyksenesittäjäksi kunnanvaltuuston puheenjohtaja Tommi Vehmalan.

Tiedoksi
Nimetyt
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§ 94
Henkilöstöraportti 2017

KNGDno-2018-220

Valmistelija / lisätiedot:
Risto Nylund
risto.nylund@kangasniemi.fi

Liitteet
1 henkilöstöraportti2017.pdf

Henkilöstöraportti on laadittu osana tilinpäätöstietoja. Henkilöstöraportissa
tarkastellaan vuoden 2017 tapahtumia henkilöstölukujen kautta. Raportissa
käydään läpi mm. henkilöstömääriä ja sairauspoissaolojen kehitystä.

Henkilöstömäärä oli Kangasniemen kunnassa 31.12.2017 tilanteen mukaan
182 henkilöä, joissa oli mukana 6 työllistämistuella palkattua. Henkilöstömäärä
on 229 henkilöä pienempi kuin vuoden 2016 lopussa.

Henkilöstömäärän muutokseen vaikutti Essoten toiminnan alkaminen
1.1.2017.

Sairaspoissaolojen  määrä oli 2853 päivään. Henkilöstöön suhteutettuna
sairaspoissaolojen luvuksi saadaan 16,1 päivää / henkilö.

Vanhuuseläkkeelle vuonna 2017 jäi 10 ja työkyvyttömyyseläkkeille jäi 3 henkilö.
Eläköityminen oli Kangasniemellä edelleen varsin maltillista.

Palkkakulut vuonna 2017 olivat 6 021 864 €, joka on 15,1 % toimintakuluista

Eläkekulut olivat 1 751 954 € ja muut henkilöstösivukulut 264 399 €. Kaikki
henkilöstökulut yhteensä ovat 8 038 217 €, joka on toimintakuluista 21,4 %.

Henkilöstöraportti esitellään ytr:ssä 8.5.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus hyväksyy henkilöstöraportin vuodelta 2017 ja esittää sen
edelleen kunnanvaltuuston hyväksyttäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
Kunnanvaltuusto



Kangasniemi Pöytäkirja 8/2018 30 (36)
Kunnanhallitus 07.05.2018

§ 95
Viranhaltijoiden päätösten otto-oikeus / CaseM

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

hallintopäällikkö
Pysyvästi säilytettävä henkilöstöpäätös:
§ 1 TYÖKOKEMUSLISÄN MYÖNTÄMINEN / IKONEN SARI, 18.04.2018

kunnanjohtaja
§ 12 TYÖKOKEMUSLISÄN MYÖNTÄMINEN/ LINTURI-SAHLMAN SARI, 24.04.2018

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus merkitsee tietoonsa kunnanjohtajan ja hallintopäällikön
viranhaltijapäätökset ajalta 17.4-1.5.2018 ja päättää, ettei käytä kuntalain 92
§:n mukaista otto-oikeuttaan.

Päätös
Sari Linturi-Sahlman jääväsi itsensä tämän pykälän käsittelystä intressijäävinä.
Esittelijä toimi pöytäkirjanpitäjänä tämän pykälän käsittelyn ajan.

Päätösehdotus hyväksyttiin.



Kangasniemi Pöytäkirja 8/2018 31 (36)
Kunnanhallitus 07.05.2018

§ 96
Viranhaltijoiden päätösten otto-oikeus /HRM

KNGDno-2018-13

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Liitteet
1 vhpraportti khall 7.5.18.pdf

Viranhaltijapäätösraportti liitteenä nro 1.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus merkitsee tietoonsa kunnanjohtajan, hallintopäällikön ja
talouspäällikön viranhaltijapäätökset ajalta 17.4-1.5.2018 ja päättää, ettei käytä
kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeuttaan.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.
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§ 97
Otto-oikeus / lautakunnan päätökset

KNGDno-2018-66

Valmistelija / lisätiedot:
Sari Linturi-Sahlman
sari.linturi-sahlman@kangasniemi.fi

Kunnanhallitus, kunnanhallituksen puheenjohtaja tai kunnanjohtaja voivat
ottaa kunnanhallituksen käsiteltäväksi asian, joka on kuntalain nojalla siirretty
kunnanhallituksen alaisen viranomaisen toimivaltaan ja jossa asianomainen
viranomainen on tehnyt päätöksen.

Asia on otettava ylemmän toimielimen käsiteltäväksi viimeistään sen ajan
kuluessa, jossa kuntalain 92 §:ssä tarkoitettu oikaisuvaatimus päätöksestä on
tehtävä, eli 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Kunnanhallitus voi ottaa käsiteltäväkseen myös lautakunnan alaisen
viranomaisen päättämän asian.

Päätös otto-oikeuden käyttämisestä on tehtävä kirjallisesti.

Hallintosäännön mukaan kunnan viranomaisen on ilmoitettava niistä
päätöksistä, jotka voidaan ottaa kunnanhallituksen tai lautakunnan
käsiteltäväksi. Ilmoitus on tehtävä neljän päivän kuluessa pöytäkirjan
tarkastamisesta. Jos pöytäkirjaa ei tarkasteta, määräaika lasketaan pöytäkirjan
allekirjoittamisesta.

Ylemmän toimielimen käsiteltäväksi ei kuitenkaan oteta hallintosäännössä
mainittuja kunnanjohtajan, toimialajohtajan ja vastuualueen esimiehen
ratkaisuvaltaan kuuluvia henkilöstöasioita.

Ylemmän toimielimen käsiteltäväksi ei saa ottaa lain tai asetuksen mukaisia
lupa-, ilmoitus-, valvonta- tai toimitusmenettelyä koskevia asioita tai asioita,
 jotka lain mukaan kuuluvat tietyn viranomaisen ratkaistavaksi eikä yksilöön
kohdistuvia opetustoimen, terveydenhuollon tai sosiaalitoimen asioita.

Kunnanhallituksen tiedoksi on saatettu päätösehdotuksessa mainittujen
toimielinten päätökset.

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus päättää merkitä tietoonsa saatetuiksi
seuraavien lautakuntien pöytäkirjat:

• tekninen lautakunta 17.4.2018
ja että kunnanhallitus ei käytä kuntalain 51 §:n mukaista otto-
oikeutta lautakuntien tekemiin päätöksiin.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.
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§ 98
Kunnanvaltuuston päätösten täytäntöönpano

KNGDno-2018-16

Valmistelija / lisätiedot:
Risto Nylund
risto.nylund@kangasniemi.fi

Ehdotus
Esittelijä: Risto Nylund

Kunnanhallitus toteaa kunnanvaltuuston 19.2.2018 pidetyn kokouksen
päätökset lailliseksi ja kunnanvaltuuston päätösvaltaan kuuluviksi sekä
muutoinkin lakien ja asetusten mukaisiksi ja päättää panna päätökset
täytäntöön

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin.



Kangasniemi Pöytäkirja 8/2018 34 (36)
Kunnanhallitus 07.05.2018

Muutoksenhakukielto
§85, §86, §89, §90, §91, §94, §95, §96, §97, §98

Muutoksenhakukielto
Muutoksenhakukieltoja koskevista päätöksistä ei saa tehdä kuntalain 91 §:n
mukaan oikaisuvaatimusta eikä kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain
valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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Oikaisuvaatimus
§87, §88, §92, §93

Oikaisuvaatimusohje
Kunnanhallituksen päätöksestä tehtävä oikaisuvaatimus

OIkaisuvaatimuksen alaisista päätöksistä saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan
saa tehdä oikaisuvaatimuksen, päätöksiin ei saa hakea muutosta valittamalla.

OIkaisuvaatimuksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka
oikeuteen, velvollisuuteen ja etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen)
sekä kunnan jäsen.

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on

Kangasniemen kunta
Kunnanhallitus
Otto Mannisen tie 2
51200  KANGASNIEMI
fax 015-7801 292
kirjaamo@kangasniemi.fi

Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon kun pöytäkirja on
asetettu yleisesti nähtäväksi. Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä
tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä,
 saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen
merkittynä aikana.

Oikaisuvaatimuksesta on käytävä ilmi vaatimus perusteineen ja se on tekijän
allekirjoitettava.

Valituskirjelmä

Valitus tehdään kirjallisesti, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on
ilmoitettava

• päätös, johon haetaan muutosta
• miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia

siihen vaaditaan tehtäväksi, sekä
• perusteet, joilla muutosta vaaditaan.

Valituskirjelmässä on ilmoitettava valittajan tai muun laatijan nimi, kotikunta
ja postiosoite sekä puhelinnumero, johon asiaa koskevat ilmoitukset voidaan
toimittaa.

Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valituskirjelmä.

Valituskirjelmään on liitettävä

• päätös, josta valitetaan, alkuperäisenä tai jäljennöksenä
• todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu

selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta
• asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa

tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitet-tu
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viranomaiselle                                                                                                                                                                     
                                                                                         

Asiamiehen on tarvittaessa liitettava valtakirja (HLL 21 §).

Valituskirjat on toimitettava valitusviranomaiselle valitusajan kuluessa ennen
sen viimeisen päivän virka-ajan päättymistä. Jos valitusajan viimeinen päivä
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai
arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa ensimmäisenä sen jälkeisenä
arkipäivänä.

Omalla vastuulla valitusasiakirjat voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä.
Postiin valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille ennen
valitusajan päättymistä.

 


